
Protokół 5/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Miejsce Kłodnickie w dniu
28.01.2019 r.

w siedzibie Rady Miejsce Kłodnickie przy ul. Szpaków 11

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1) Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska;
2) Kierownik Referatu Wydziału Ochrony Środowiska i rolnictwa – Ewa Kania-Akonom;
3) Przewodniczący Rady Osiedla Miejsce Kłodnickie oraz Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej w

Miejscu Kłodnickim – Jan Schoengart;
4) Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński;
5) Przedstawiciel Policji - Starszy Sierżant Marek Wielgan;

W toku spotkania Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia Budżetu Obywatelskiego w 2019
r., stanu jakości powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji i remontów na terenie
miasta, w tym osiedla Miejsce Kłodnickie oraz udzieliła odpowiedzi na zadane przez mieszkańców pytania
dotyczące funkcjonowania miasta i osiedla Miejsce Kłodnickie.

I. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta wskazała, iż w bieżącym roku kwota przypadająca w ramach Budżetu  Obywatelskiego na
osiedle Miejsce Kłodnickie wynosi 53.704,00 zł. Wynika ona z wielkości osiedla, ogólnie na cale miasto
przeznaczona jest kwota 1.800.000 zł , podzielona na 16 osiedli .Zgłoszenie zadania w osiedlu winno się odbyć
w terminie do 31 stycznia 2019 roku pisemnie na adres siedziby zarządu osiedla bądź przy pomocy platformy
internetowej www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl. Do 15 lutego 2019 roku będzie przeprowadzona
weryfikacja zgłoszonych zadań pod względem formalnym. Dopuszczone do głosowania zadania będą przez
mieszkańców wybierane w dniach od 27 lutego do 6 marca 2019 r. w siedzibie rady osiedla w godzinach od
16:00 do 20:00 lub elektronicznie od 8 do 31 marca 2019.

Prezydent Miasta przypomniała, iż niewykorzystane w danym roku środki Budżetu Obywatelskiego zasilą pulę
środków na kolejny rok. Można też gromadzić przydzielane każdego roku pieniądze i wtedy zgłosić większe,
wieloletnie zadanie. Pieniądze można zbierać przez 4 lata, Prezydent Miasta przypomniała, że sam fakt
zgłoszenia zadania nie wystarczy, trzeba następnie samemu zagłosować oraz zachęcić innych do glosowania

II. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

1. Prezydent Miasta powiadomiła o złym stanie powietrza na osiedlu Miejsce Kłodnickie. Wskaźniki wykazują
w tym miejscu wysoki współczynnik przekroczenia dopuszczalnych norm pyłów i gazów. Gmina podjęła
działania wspomagające wszystkich, którzy przechodzą na ogrzewanie ekologiczne, dofinansowując do 50%
kosztów wykonania związanych z tym prac.

2. Zgodnie wskazaniem Prezydenta Miasta, Komendant Straży Miejskiej poinformował, że Straż Miejska
podejmuje czynności kontrolne, sprawdzając domowe paleniska. Są nakładane mandaty, a także wnioski o
ukaranie kierowane do sądu.

3. Prezydent Miasta podkreśliła, iż Gmina Kędzierzyn-Koźle wraz z PGNiG podjęła wspólne działania na rzecz
promowania ogrzewania gazowego. Nie wszędzie jest to możliwe, ale tam gdzie istnieje możliwość podłączenia
do sieci gazowej, PGNiG przygotuje darmowy projekt podłączenia do sieci. Pomoże również zainteresowanym
napisać odpowiedni wniosek o przyłączenie.

4. Prezydent Miasta poinformowała, iż po wdrożeniu przez Gminę działań proekologicznych analiza poziomu
zanieczyszczenia powietrza w naszym mieście wykazała, że dane pomiarowe z 2018 r. są zdecydowanie lepsze
niż te sprzed trzech.

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/


III. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA, W TYM OSIEDLA MIEJSCA KŁODNICKIE.

Prezydent Miasta poinformowała, iż :

1) zakończono remont al. Jana Pawła II;

2) na wiosnę przeprowadzone będą nasadzenia wzdłuż al. Jana Pawła II ;

3) Gmina rozpocznie remonty bocznych ulic , natomiast główne arterie są już wyremontowane lub
przebudowane zgodnie  z aktualnymi wymogami technicznymi;

4) nowo wybrana firma prowadząca inwestycję na kompleksie basenów „wodne OKKO” w czerwcu tego roku
odda basen otwarty, natomiast w III i IV kwartale tego roku pozostałe części obiektu;

5) w pierwszej połowie 2019 roku dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Miejscu Kłodnickim oddany zostanie do
użytku wóz strażacki;

6) w lutym planowane jest rozbudowanie siedziby Ochotniczej Straży Pożarnej w Miejscu Kłodnickim;

7) w II kwartale tego roku zostanie oddane do użytku nowo wybudowane hospicjum zlokalizowane przy ul.
Szymanowskiego;

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE
FUNKCJONOWANIA MIASTA I OSIEDLA MIEJSCE KŁODNICKIE:

Mieszkańcy osiedla sformułowali następujące pytania na które Prezydent Miasta udzieliła następujących
odpowiedzi:

1.Dlaczego wcześniej nie poinformowano o obecności przedstawicieli PGNiG , jeśli by to nastąpiło,
prawdopodobnie więcej osób byłoby zainteresowanych.

Prezydent Miasta stwierdziła, iż istnieje możliwość ponownego spotkania dotyczącego tematu przyłączenia do
sieci gazowniczej, zorganizowanego po feriach zimowych.

2.Trudności dotyczące objazdu drogi z Cisowej do Miejsca Kłodnickiego, dlaczego po tej drodze, pomimo
zakazu, w dalszym ciągu jeżdżą samochody ciężarowe? Dlaczego firma remontująca zaczyna o 7, a kończy o
15?

Prezydent Miasta odpowiedziała, że długość pracy uwarunkowana jest skargami mieszkańców, po godzinie
15:30 są skargi. Termin trwania remontu został ustalony przez Generalna Dyrekcję Dróg w Warszawie.

3. Przewodniczący Rady Osiedla Miejsce Kłodnickie informuje, iż planowany jest oficjalny protest związany z
drogą w Miejscu Kłodnickim. Powodem organizacji strajku ma być m. in. rozczarowanie biernością służb w
karaniu kierowców samochodów ciężarowych którzy nagminnie przejeżdżają tą drogą, pomimo przekroczonego
maksymalnego dopuszczanego tonażu, masa przejeżdżających pojazdów powoduje pęknięcia elewacji
pobliskich domów, drgania budynków, przypomina o przepisach ustawy o ruchu drogowym. Mieszkaniec
osiedla sugeruje zamontowanie na tej drodze sygnalizacji świetlnej skoordynowanej z wyświetlaczem
pokazującym prędkość z jaką porusza się pojazd. W momencie gdy zmierzona prędkość będzie wyższa niż 50
km/h, światła zmienią się automatycznie na czerwone.
Rozwiązanie to pozwoli ograniczyć przekraczanie prędkości przez kierowców samochodów ciężarowych. J.
Schoengart wskazuje, iż Pismo w powyższej sprawie wystosowane do Wydziału Zarządzania Drogami Urzędu
Miasta Kędzierzyn-Koźle pozostaje bez odpowiedzi do dnia dzisiejszego.

Prezydent Miasta udziela głosu Policjantowi, ten zachęca w odpowiedzi do korzystania z Krajowej Mapy
Zagrożeń, zaznaczania miejsc w których problematyczne pojazdy jeżdżą. Przypomina również o stopniowej
dezaktywacji numeru 997, na rzecz numeru 112

Prezydent Miasta odpowiada, żeby zwiększyć częstotliwość patroli, informuje o możliwości sfinansowania
przez Urząd Miasta wyświetlacza kontrolującego prędkość z jaką poruszają się pojazdy na drodze w Miejscu



Kłodnickim, informuje o przekazaniu tej kwestii odpowiednim organom, w tym do starostwa powiatowego,
wskazuje na problem, że droga ta nie należy do Gminy.

4.Mieszkaniec osiedla oferuje zainstalowanie swoich prywatnych kamer przemysłowych na osiedlu w celu
identyfikacji kierowców popełniających wykroczenia.

Prezydent Miasta odpowiada, iż Gmina wdraża program monitoringu miejskiego, w 2018 r. zamontowanych
zostało 28 kamer. Do końca 2021 r. przewiduje się, że liczba kamer ma osiągnąć liczbę 80 w całym mieście.

4. Czy można wjeżdżać na drogę w Blachowni, aktualnie wyłączoną z powodu remontu kanalizacji.

Prezydent Miasta odpowiada, iż w dniach po zakończeniu robót budowlanych mieszkańcy mogą przejeżdżać tą
drogą, aczkolwiek na własną odpowiedzialność, przypomniała o dużej dziurze na środku tej drogi oraz
stosowaniu się do znaków drogowych.

5. Ulica Kukułcza – ze względu na kiepski stan drogi, ma miejsce wiele incydentów związanych z utrudnionym
działaniem służb ratowniczych. W związku z tym czy istnieje możliwość przejęcia przez Gminę ulicy
Kukułczej?

Prezydent Miasta odpowiada, iż Gmina ma zamiar wykupić ulice Kukułczą, prosi o cierpliwość mieszkańców
wobec długości trwania całej procedury.

6. Kwestia obwodnicy, jak będzie budowana?

Prezydent Miasta odpowiada, iż inwestycja jest w trakcie realizacji, niezbędne dokumenty, w tym pozwolenie
środowiskowe już jest.

6 Następnie zostaje przedstawiona prezentacja korzyści płynących z przyłączenia się do sieci gazowniczej
przedstawiona przez przedstawiciela PGNiG, omówienie kosztów, w tym wzmianka o koszcie opłaty
przyłączeniowej, która wynosi 2222 zł, z czego 50 % finansuje Gmina.

Prezydent Miasta przypomina o refundowania kosztów opłaty przyłączeniowej oraz zakupu pieca przez Gminę
Procedurę rozpoczyna złożenie odpowiedniego wniosku przez mieszkańca w Wydziale Ochrony Środowiska i
Rolnictwa W Urzędzie Miasta Kędzierzyn-Koźle, następnie wniosek jest rozpatrywany, po pozytywnej
weryfikacji, następuje kontrola pieca. Prezydent Miasta przypomniała, iż wszyscy mogą dostać równe
dofinansowanie , niezależnie od dochodów lub innych wymagań. Istnieje również dofinansowanie w ramach
programu Urzędu Marszałkowskiego. Prezydent Miasta wskazała na relatywnie niskie koszty gazu względem
rosnących cen węgla.

7. Na jakim etapie jest inwestycja „wodne OKKO”?

Prezydent Miasta odpowiada, iż 16 stycznia na teren budowy weszła nowa firma, w celu dokończenia
inwestycji, basen odkryty powinien zostać otwarty 1 czerwca 2019 r. pozostała część do końca 2019 r.

8. Czy linia autobusowa numer 9 może obsługiwać większy okręg przystanków, w celu ułatwienia transportu
osobom starszym?

Prezydent  Miasta poinformowała, że sprawdzi potokowość przewozów osób starszych  autobusami
komunikacji miejskiej oraz że zainteresuje tą kwestią odpowiednią jednostkę, w celu rozwiązania problemu.

9. Pytanie odnośnie zanieczyszczenia powietrza i przekroczenia normy zawartości benzenu w powietrzu na
terenie Kędzierzyna-Koźla

Prezydent Miasta przypomniała, iż średnioroczny wskaźnik zanieczyszczenia powietrza w Kędzierzynie-Koźlu
nie jest przekroczony ponad normę. Zwróciła również uwagę na fakt, że Kędzierzyn-Koźle został wykreślony z
listy 33 najbardziej zanieczyszczonych miast w Polsce prowadzonej przez Światową Organizację Zdrowia
(WHO), największym zagrożeniem są pyły PM 10 oraz PM 2,5, które uwalniają się w skutek spalania śmieci w
piecach.

10. Kiedy zostanie zamontowane oświetlenie na ul. Jaskółek 47?

Prezydent Miasta zapewniła, iż Gmina systematycznie zwiększa środki przeznaczone na oświetlanie ulic, w tym
na ul. Jaskółek.



V.INFORMACJE DODATKOWE.

Zaproszony na spotkanie przedstawiciel Policji - dzielnicowy, przedstawił następujące informacje i komunikaty:
1) przestrzegł mieszkańców przed nasilającymi się włamaniami do mieszkań, domków jednorodzinnych oraz

kradzieżami  w związku z tym apelował do zebranych o większą czujność;
2) poinformował o skuteczności działań policji dzięki korzystaniu przez mieszkańców z nowej aplikacji

„Krajowe mapy zagrożeń bezpieczeństwa;
3) przypomniał, iż ściągnięta na telefon aplikacja „Moja Komenda” pozwala odszukać dzielnicowych w

całym kraju, bez względu na miejsce przebywania właściciela telefonu;
4) Poinformował o liczbie patroli przypadających na osiedle Miejsce Kłodnickie, ich liczba uzależniona jest

od wielu zmiennych.
Na koniec spotkania Komendant Straży Miejskiej poinformował mieszkańców osiedla Miejsce Kłodnickie
o podjętych działaniach wobec sprawców czynów, polegających na spalaniu zakazanych substancji.

Po przedstawieniu wyżej wymienionych informacji zakończono spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z
mieszkańcami osiedla Miejsce Kłodnickie.

Protokołował Maciej Ryś


